

Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/188, T/OBS.2/21, T/L.548),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular that:

(a) The retail price index of goods mainly consumed by Africans has shown a continued downward trend from 121 at 30 April 1953 to 114 at December 1954;

(b) The issue of furniture to officers on the lower salary scales is an innovation, and therefore there may be some delay in meeting an officer's wishes until furniture stocks are built up;

(c) It is the declared policy of the Government of Tanganyika to staff the public service as far as possible from local sources;

2. *Requests* the Administering Authority to explain to the petitioners the implications of those recommendations of the East African Salaries Commission that have been accepted by the Government of Tanganyika and that affect them;

3. *Expresses the hope* that discussions with the Government will clarify the points raised, and has no doubt that the petitioners will address the Trusteeship Council further if necessary.

604th meeting,  
22 March 1955.

#### **1108 (XV). Petition from employees of the Uzaramo Native Treasury (T/PET.2/189)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from employees of the Uzaramo Native Treasury concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/189, T/OBS.2/21, T/L.548),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that the compensation payable for the expropriation of a mature fruit-bearing coconut tree is twenty shillings in the coastal area and fifteen shillings in the hinterland;

2. *Suggests* to the Administering Authority that it periodically revise these rates of compensation, so as to maintain them at a fair level.

604th meeting,  
22 March 1955.

#### **Resolutions on petitions concerning Ruanda-Urundi**

#### **1109 (XV). Petition from the Association pour la défense du mulâtre (T/PET.3/70)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from the Association pour la défense du mulâtre concernant Ruanda-Urundi in consultation with Belgium as the Administering Authority (T/PET.3/70, T/L.544),

nyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.2/188, T/OBS.2/21, T/L.548),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, et notamment sur les faits suivants:

a) L'indice des prix de détail des articles qui constituent l'essentiel de la consommation des Africains, a accusé une baisse continue, passant de 121 au 30 avril 1953 à 114 en décembre 1954;

b) La fourniture de mobilier aux fonctionnaires du cadre subalterne étant une innovation, la nécessité de constituer des stocks de mobilier risque de retarder la livraison du mobilier;

c) Le Gouvernement du Tanganyika a pour principe de recruter autant que possible les fonctionnaires dans le Territoire;

2. *Prie* l'Autorité administrante d'expliquer aux pétitionnaires les conséquences qu'auront pour eux les recommandations de la Commission des traitements de l'Est-Africain qui ont été adoptées par le Gouvernement du Tanganyika;

3. *Exprime l'espoir* que des entretiens avec le gouvernement permettront de mettre au point les questions soulevées et ne doute pas que les pétitionnaires s'adresseront à nouveau au Conseil de tutelle, le cas échéant.

604ème séance,  
le 22 mars 1955.

#### **1108 (XV). Pétition des employés de l'Uzaramo Native Treasury (T/PET.2/189)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Avant examiné* la pétition des employés de l'Uzaramo Native Treasury concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.2/189, T/OBS.2/21, T/L.548),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante, et notamment sur la déclaration du représentant spécial selon laquelle l'indemnité à verser, en cas d'expropriation, pour un cocotier adulte en état de produire, est de 20 shillings dans la région côtière et de 15 shillings dans l'arrière-pays;

2. *Propose* à l'Autorité administrante de procéder à des révisions périodiques du tarif d'indemnisation, afin qu'il soit maintenu à un taux équitable.

604ème séance,  
le 22 mars 1955.

#### **Résolutions au sujet de pétitions concernant le Ruanda-Urundi**

#### **1109 (XV). Pétition de l'Association pour la défense du mulâtre (T/PET.3/70)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de l'Association pour la défense du mulâtre concernant le Ruanda-Urundi, en consultation avec la Belgique, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.3/70, T/L.544),